
 

PROTOKÓŁ Nr XXIV/05 

XXIV. sesji Rady Miasta Szczecinek 

odbytej w dniu 28 lutego 2005r. 

w sali konferencyjnej Urz�du Miasta Szczecinek 
 

Stan Radnych – 21 
Obecnych – 19 

 
 

Obrady rozpocz�ł o godz. 9.00 Przewodnicz�cy Rady Miasta p. Jerzy Musiał, witaj�c obecnych na sesji: Radnych, 
Burmistrza Miasta i jego Zast�pców, Prezesów Spółek, Dyrektorów zakładów bud�etowych, pracowników Urz�du 
Miasta, media i publiczno�� zgromadzon� na sali. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM - Panie, Panowie Radni. Otwieraj�c w dniu dzisiejszym sesj� Rady Miasta, nie sposób nie 
wspomnie� o wydarzeniach sprzed 60-ciu laty. 
Mija wła�nie 60-ta rocznica krwawych walk o przełamanie umocnie� Wału Pomorskiego. W pi�� i pół lat po rozp�taniu  
II-ej wojny �wiatowej, na terenach Pomorza �rodkowego, rozegrała si� jedna z najkrwawszych bitew tej wojny. Bitwa, 
która otworzyła drog� do operacji berli�skiej i niew�tpliwie zadecydowała o przy�pieszeniu zako�czenia wojny. 
�wiadectwem krwawych walk na tych terenach s� �ołnierskie cmentarze rozsiane na trasie walk w Szczecinku, Wałczu, 
Kołobrzegu i wielu innych miejscowo�ciach. Tym, którzy oddali swe �ycie, spełniaj�c �ołniersk� powinno��, jeste�my 
winni pami��, cze�� i szacunek. 
Uczcijmy ich pami�� minut� ciszy. 
 
Porz�dek obrad sesji przewiduje 13 punktów, w tym 5 uchwał do podj�cia. Czy kto� chciałby zabra� głos w sprawie 
porz�dku obrad? Nie widz�. Zanim przejd� do realizacji porz�dku obrad, stwierdzam, �e na sali obecnych jest 19 
radnych, 2-ch nieobecnych: p. J. Słupek i J. Hardie-Douglas. Sesja prawomocna do podejmowania uchwał. 
 
 
ad. pkt. 2 – Przyj�cie protokołu z ostatniej sesji. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM - czy s� pytania, uwagi odno�nie protokołu z ostatniej sesji Rady Miasta? Nie widz�. Poddaj� 
jego przyj�cie pod głosowanie. 
 
W głosowaniu jawnym jednogło�nie – Rada przyj�ła protokół z XXIII-ej sesji Rady Miasta Szczecinek. 
 
 
ad. pkt. 3 – Odpowiedzi na zapytania Radnych z poprzedniej sesji. 
 
Joanna Serwatka – chc� udzieli� informacji Radnym – p. W. Suchowiejko i p. B. Bereszy�skiemu, którzy zgłosili 
wniosek, aby przyjrze� si� budynkom przy ul. Polnej, na terenach powojskowych. Wszystkie otwory okienne, 32 na 
parterze i 37 na pi�trze oraz  wej�cia w tych budynkach zostały zabezpieczone. Od chwili przej�cia tych budynków, 
w ci�gu 2-ch lat, robili�my to ju� 16 razy. B�dzie wzmo�ona kontrola tych budynków i ka�dy otwór sporz�dzony przez 
wandali b�dzie zabezpieczany. 
 
 
ad. pkt. 4 – Wyst�pienia Parlamentarzystów, Radnych Sejmiku Województwa, Radnych Powiatu. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - w punkcie tym nie zgłoszono ch�ci zabrania głosu. Przechodzimy do nast�pnego punktu 
porz�dku obrad. 
 
 
ad. pkt. 5 – Uchwała w sprawie zatwierdzenia zakresu rzeczowego i �ródeł finansowania przedsi�wzi�cia – 
„Zintegrowany System Zarz�dzania Gospodark� Wodno-�ciekow� Dorzecza Pars�ty” finansowanego z Funduszu 
Spójno�ci. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – z tym wi��e si� nast�pny punkt dot. uchwały w sprawie poł�czenia PWiK Sp. z o.o 
w Szczecinku ze Spółk� ZWiK w Barwicach. Temat istotny, prosz� Prezesa o przedstawienie Radnym. 
 
Romuald Michel – moim zadaniem jest przedstawienie Pa�stwu w sposób krótki i jasny kilku informacji nt. 
Zintegrowanego Systemu Zarz�dzania Gospodark� Wodno-�ciekow� Dorzecza Pars�ty. Podstaw� tej prezentacji jest 
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Studium Wykonalno�ci, opracowane na zlecenie NFO�iGW. Wykonywała je firma Alanelt Global, podwykonawc� była 
firma z Krakowa. Studium opracowane zgodnie ze wszelkimi wymogami, standardami Funduszu Spójno�ci tak, aby 
mo�na było zło�y� aplikacje do tego Funduszu celem uzyskania dotacji. 
 Gospodarka wodno-�ciekowa w obr�bie 22 gmin, które nale�� do Zwi�zku Miast i Gmin Dorzecza Pars�ty, 
prowadzona jest przez firmy i instytucje o ró�nej formie organizacyjnej. S� to spółki z o.o., s� to zakłady bud�etowe lub 
prowadzone przez etatowych pracowników gmin. Zwi�zek Miast i Gmin Dorzecza Pars�ty zaproponował, aby 
skonsolidowa� te działania, ujednolici� wokół najwi�kszych spółek, zwanych spółkami operatorskimi. Zaproponowano, 
�eby podzieli� to na 3 rejony. Wybór tych rejonów te� nie był dokonany bezpodstawnie, dlatego, �e analizowano to pod 
wzgl�dem ekonomicznym, geograficznym, kulturowych a nawet historycznym, bior�c te� pod uwag� aspekty społeczne. 
Zostały zdefiniowane 3 rejony: 
- I-szy rejon – 8 gmin skupionych wokół Spółki w Białogardzie, 
- II-gi rejon - Kołobrzeg z 8 gminami, 
- III-ci rejon - Szczecinek, 6 gmin ł�cznie z gmin� miejsk�, pokrywa si� administracyjnie z terenem powiatu. 
Gospodark� Wodno-�ciekow� b�d� zajmowa� si� 3 spółki operatorskie, u nas PWiK Szczecinek. 	eby to zadziałało 
konieczna jest konsolidacja czyli poł�czenie i wniesienie maj�tku rzeczowego do Spółki PWiK. B�dzie si� to działo 
dwoma drogami, tzw. inkorporacja, tak jak ł�czymy si� z Barwicami. Nast�puje przeniesienie całego maj�tku ze Spółki 
w Barwicach do Spółki w Szczecinku, a w zamian gmina Barwice otrzymuje odpowiedni� ilo�� udziałów. 
Drugi model, tam gdzie s� zakłady bud�etowe. B�d� one wnosi� swój maj�tek kanalizacyjny w formie aportu 
rzeczowego i za to b�d� otrzymywa� udziały. Stan� si� wi�c współwła�cicielem Spółki PWiK w Szczecinku. 
 Jakie cele b�d� prze�wiecały temu projektowi? Oprócz celów ogólnych my jeste�my przed podj�ciem nieuchronnej 
decyzji modernizacji naszej oczyszczalni. Jak wiemy, ma ona pozwolenie wodno-prawne do ko�ca tego roku. 
W obecnym kształcie nie uzyska tego pozwolenia, bo przepisy dot. ochrony �rodowiska zostały zaostrzone, a je�li chodzi 
o azot ogólny, zaostrzone o 100%. Nasza oczyszczalnia nie spełni takich wymogów i płaciliby�my kary, około 
1.600 tys. zł rocznie. Poza tym  gmina miejska Szczecinek b�dzie miała decyduj�cy wpływ na gospodark� wodno-
�ciekow� w obr�bie powiatu, a wi�c i na to co wpływa do jeziora Trzesiecko. Spółka operatorska otrzyma zadania od 
wła�ciciela, zwi�zane ze zmian� gospodarki wodno-�ciekowej, chodzi tu o likwidacj� zbiorników bezodpływowych. 
Inne wa�ne cele strategiczne to: 
- zapewnienie spełnienia przez gminy miejskie i wiejskie Zwi�zku Miast i Gmin wymaga� odno�nie prowadzenia 

gospodarki wodno-�ciekowej zawartych w dyrektywach Unii Europejskiej oraz prawie polskim, 
- wykorzystanie pomocy finansowej Funduszu Spójno�ci w celu stworzenia efektywnych ekonomicznie warunków 

funkcjonowania systemu gospodarki wodno-�ciekowej w rejonie dorzecza Pars�ty, 
- zmniejszenie zanieczyszczenia wód zlewni rzeki Pars�ty wpływaj�cej do Morza Bałtyckiego, 
- poprawa jako�ci �rodowiska naturalnego terenów regionu, stanowi�cych obszary cenne pod wzgl�dem walorów 

przyrodniczych, uzdrowiskowych oraz rekreacyjnych, 
- poprawa jako�ci �ycia mieszka�ców gmin wchodz�cych w skład Zwi�zku oraz stworzenie perspektyw rozwoju 

gospodarczego dzi�ki poprawie stanu �rodowiska naturalnego, 
- podniesienie atrakcyjno�ci terenów gmin wchodz�cych w skład Zwi�zku dla osób przyjezdnych jak i samych 

mieszka�ców, 
- stworzenie korzystniejszych warunków dla rozwoju przedsi�biorczo�ci, poprzez zapewnienie podstawowej 

infrastruktury technicznej, 
- lepsze wykorzystanie tradycji oraz walorów rejonu jako obszaru turystyczno-uzdrowiskowo-sanatoryjnego oraz 

umo�liwienie rozwoju podmiotów gospodarczych oferuj�cych usługi w tej bran�y, 
- poprawa stanu zdrowia publicznego wynikaj�ca z podniesienia jako�ci wody pitnej pobieranej z uj�� podziemnych, 

a tak�e z redukcji ska�enia gleb. 
Dodatkowym efektem prowadzenia tego projektu jest prognoza stworzenia nowych miejsc pracy. Jak widzimy w czasie 
realizacji tego projektu w rejonie I-szym przewiduje si� stworzenie 1170 miejsc, w rejonie Kołobrzegu 1330, 
w Szczecinku, na terenie powiatu 1260. 
Jak wiadomo te firmy, które wygraj� przetargi b�d� realizowały kontrakty i b�d� posiłkowały si� /tak wynika ze Studium/ 
do wielu prac naszymi pracownikami. Tworzy to dodatkow� koniunktur�, je�eli chodzi o zwi�kszenie zatrudnienia. 
 Zakres rzeczowy ogromny, sporz�dzony został na koniec 2004 r. Na skutek zmian zakres został zmieniony, 
w całym Zwi�zku ma by� wybudowanych sieci wodoci�gowych o ł�cznej długo�ci 855 km, w naszym rejonie 262 km. 
Modernizacji podlega� b�dzie 66 stacji uzdatniania wody, sieci kanalizacji sanitarnej na terenach gmin : grawitacyjnej – 
480,5 km, tłocznej – 819,2 km, pompowni �cieków 530 sztuk. 
Remont istniej�cej sieci wodno-kanalizacyjnej – w naszym rejonie 70 km sieci wodoci�gowej i 11 km sieci kanalizacyjnej. 
W obr�bie całego rejonu 261. 
Oczyszczalnie �cieków – budowa 1, modernizacje – 5. Zakres olbrzymi i w obr�bie 5 lat, taki czas realizacji 
przewidywany, nasz region stanie si� wielkim placem budowy. 
 Finansowanie – do XII.2005r. nakłady inwestycyjne tzw. koszty kwalifikowane wynosiłyby 718 mln zł. Po 
wprowadzeniu korekt ten projekt ma warto�� 663.694.279 zł i na nasz� Spółk� Operatorsk�, na nasz rejon przypada 
222.681.598 zł. 
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Do tych kosztów kwalifikowanych zaliczamy koszty wykonania dokumentacji, koszty in�yniera kontraktu, koszty 
wykonawstwa, koszty istnienia jednostki nadzoruj�cej. 
 W naszym rejonie dotacja z Funduszu Spójno�ci b�dzie wynosiła 189,3 mln zł tj. 85%, wkład własny 15% - 
33,4 mln zł. Z tego wkład własny jest realizowany poprzez po�yczk� z NFO�iGW – 23,4 mln zł i po�yczk� z WFO� – 
10,3 mln zł. 
Realizacja tego projektu spowoduje, �e gmina miejska i pozostałe gminy nie wyło�� ani złotówki ze swoich bud�etów. 
Po�yczki b�d� bardzo nisko oprocentowane, niecałe 3% w skali roku. Potrzebne jest tak�e uzyskanie po�yczki 
pomostowej, bo 20% z tych 85% mo�e by� zrealizowane po roku czasu od zrealizowania, po uzyskaniu efektu 
ekologicznego i zako�czenia budowy. Na ten okres czasu Spółka Operatorska musi zaci�gn�� kredyt, ale ta po�yczka 
tak samo b�dzie realizowana z NFO�iGW, oprocentowanie w wysoko�ci 10% w skali roku. Cały zakres rzeczowy 
i ogromny wysiłek finansowy odb�dzie si� bez udziału miasta. Całe zabezpieczenie spada na beneficjenta czyli na 
Spółk� Operatorsk� PWiK w Szczecinku. 
 Jakie zało�enia przy�wiecały do opracowania Studium Wykonalno�ci? 
Autorzy tego opracowania musieli zacz�� od prognozy demograficznej, co b�dzie działo si� w okresie trwania tego 
projektu a jest on okre�lony na 25 lat. Najwi�cej ludno�ci przewidywanej jest w latach 2019, 2020 – 242 tys. ludno�ci, 
pó�niej spadek i w roku 2030 jest to 238.170 ludzi. Maj�c przewidywan� ilo�� mieszka�ców prognozujemy dochody. 
Inflacja zało�ona na 2005r. to 2,2%, od 2007r. po 1,5% rocznie. Realny wzrost dochodów przewidywany jest od 2007 
roku – o 3%. 
Istotne znaczenie, bo zało�ono, �e gospodarstwo domowe nie mo�e by� obci��one wi�cej ni� 4% dochodów 
gospodarstwa za opłaty za wod� i �cieki. Dla naszego rejonu wyliczone s� dochody od 2005r. /na podstawie materiałów 
z Urz�du Skarbowego/  - 412,7 zł, a przewidywany dochód na jednego mieszka�ca w 2025 roku wyniesie 750,50 zł. 
Maj�c te dane mo�na było przyst�pi� do ustalenia przychodów i taryf. 
 Taryfy dla naszego rejonu – �rednia w 2005r. cena wody z vat – 1,99 zł za m3, �cieki – 3,24 zł, jest to 3,28% 
dochodów w gospodarstwie domowym. Po realizacji projektu w roku 2010 cena wody – 3,06 zł m3, �cieków – 5,52 zł, tj. 
4,65%. W tym momencie potrzebna b�dzie interwencja gmin przy zgłaszaniu taryfy, a wi�c dopłaty gmin do taryfy, ale 
w roku 2029 b�dzie to 3,61% dochodu gospodarstwa domowego. 
 Na dzie� dzisiejszy z sieci� wodoci�gow� jest nie�le, bo na 22 gminy podł�czonych jest 95,7%, w mie�cie 
Szczecinku bardzo dobrze, bo 99%. Inaczej sytuacja wygl�da przy sieci kanalizacyjnej – 71,3%, miasto Szczecinek 
97%, ale gmina wiejska Szczecinek tylko 40%, ale s� gminy gdzie jest tylko 33%. Widzimy jak wiele jest do zrobienia 
w gospodarce wodno-�ciekowej. 
 Prognoza zu�ycia wody i �cieków – w 2005r. w III rejonie – wody 3.800 tys. m3, w roku 2020 – 3298 tys. m3. 
 Wska�nik oceny finansowej NPF – rentowno�� inwestycji – wynik ujemny, ale brane s� pod uwag� wszelkie koszty, 
amortyzacji równie�. 
 Efekty ekonomiczne – skutki pozytywne – wska�nik ENPV dodatni. 
Zagro�enia – wra�liwo�� projektu rozpatrywana jest w czterech obszarach: 
- w zale�no�ci od nakładów inwestycyjnych, 
- warto�ci przychodów, 
- kosztów operacyjnych, 
- poziomu dotacji. 
Ten wska�nik ENPV to s� przychody zrealizowanych inwestycji i sprawdza si� realizacj� zobowi�za� i zwi�zanych z tym 
odsetek i kredytów. Brakuje nam 300% - 7.190 tys. zł. Najwi�cej Spółka nara�ona jest na poziom dotacji, bo je�eli 
dotacje z 85% spadn� o 5%, to ten wska�nik pogarsza si� praktycznie o 100%. 
 Jaki b�dzie prognozowany wska�nik wyników? 
Spółka Operatorska, od 2004r. osi�ga zyski, tak to zaplanowano. B�dzie miała tyle przychodów, �eby mogła wykona� 
wszystkie zadania wynikaj�ce z projektu, z bie��cej działalno�ci. 
 Układ instytucjonalny – beneficjentem b�dzie Spółka z o.o PWiK w Szczecinku. Do jej zada� b�dzie nale�ało 
zaci�ganie po�yczek i kredytów. Stanie si� wła�cicielem infrastruktury, spółki b�d� przekazywa� nowopowstały maj�tek. 
Gminy w tej chwili przeka�� swój maj�tek w zamian za udziały. 
W obr�bie całego Zwi�zku 3 spółki operatorskie i jednostka zarz�dzaj�ca projektami grupowymi. Cały projekt b�dzie na 
bie��co monitorowany. Do kogo wysyłane raporty okre�lone jest w Funduszu Spójno�ci. 
 Terminarz konsolidacji opracowała firma Business Expert z Poznania. Do dzisiaj, do 28.02.05r. powinny by� 
zło�one plany do S�du Gospodarczego, bieg nadany zgodnie z kodeksem spółek handlowych. Ta pierwsza konsolidacja 
z Barwicami powinna si� sko�czy� w VII, to maksymalny termin. 
 To co przedstawiłem, s� to najwa�niejsze tezy w Studium Wykonalno�ci, je�li to zostanie zaakceptowane przez 
wszystkie gminy, to zostanie zło�one w III do Brukseli, poddane ocenie. Zało�enie takie, �eby fizycznie w tym roku 
rozpocz�� realizacj� projektu.  
 
Roman Toboła – bardzo obszerne sprawozdanie, ale przykrył Pan wszystko liczbami. Faktu konieczno�ci budowy 
systemu nikt nie neguje. Trzeba z pewn� odwag� spojrze� na to co si� robi, nie manipulowa� słowami. Powiedział Pan, 
�e to nic nie b�dzie kosztowało miasto. Otó� b�dzie kosztowało, trzeba o tym odwa�nie powiedzie�, bo wzi�te po�yczki 
trzeba spłaca�. System wessie okre�lon� liczb� milionów i te miliony trzeba b�dzie zwróci� w formie zwi�kszonej opłaty 
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za wod�, �cieki. Nie jestem przeciwny temu, ale w trakcie realizacji mo�e okaza� si�, �e koszty b�d� si� zwi�kszały, 
a my Radni podejmujemy uchwał�, zapewniaj�c mieszka�ców, �e to ich nic nie b�dzie kosztowało. To nie jest tak, �e 
okolice Szczecinka, Białogardu, Kołobrzegu s� tak ukochane przez Europ�, �e dostaniemy pieni�dze za darmo. Poza 
tym, pytanie - jak wpłynie to w najbli�szych latach na zmian� cen wody i �cieków? Czy cena zmieni si� z powodu 
inwestycji? 
 
Romuald Michel – moja prezentacja została opracowana na podstawie Studium Wykonalno�ci, wi�c nie �ycz� sobie 
insynuacji, �e manipuluj�. Powiedziałem, �e te koszty  nie b�d� obci��a� bud�etu, bo rzeczywi�cie Spółka Operatorska 
jest beneficjentem, zaci�ga kredyty i jest zobowi�zana do spłacania. Gmina jedynie b�dzie por�cza� po�yczk� na wkład 
własny. Je�li chodzi o mieszka�ców – przedstawiałem tabel� – lata realizacji tego projektu. W roku 2010 cena wody dla 
naszego rejonu b�dzie wynosi� 3,06 zł m3, �cieków – 5,52 zł, ale Spółka Operatorska b�dzie składa� wniosek taryfowy 
dla poszczególnych gmin, i jedna gmina nie b�dzie pokrywa� kosztów drugiej gminy. Główna zasada Funduszu 
Spójno�ci taka, �e zanieczyszczaj�cy płaci, ale nie mo�e płaci� wi�cej ni� 4% dochodów gospodarstwa domowego. 
Takie s� zało�enia i tak� odwag� miałem i zostało to wyra�nie powiedziane. 
 
Ryszard Kabat – zdziwiło mnie równie� to wyra�enie  „manipulacja liczbami”, bo dosy� wyra�nie p. Prezes omówił 
i pokazane to było w tabelach. Podkre�lone zostało, �e na dzie� dzisiejszy cena wody i �cieków oscyluje w granicach 
3,26% dochodu gospodarstwa domowego. Jasno okre�lone zostało, �e cena mo�e przekroczy� 4% i wówczas 
niezb�dna b�dzie interwencja bud�etu miasta. Generalnie wszystko jest jasne. 
Ponadto trzeba wzi�� pod uwag� fakt, �e nie wypełnienie warunków nowego pozwolenia wodno-prawnego obci��y nasz 
bud�et karami, 1,6 mln zł rocznie. To pieni�dz, który trzeba byłoby wyda� i albo obci��y si� z tego powodu mieszka�ców 
albo wypłaci z bud�etu miasta. 
Jest to projekt obejmuj�cy nie tylko „nasze podwórko”, ale powiat i wi�ksz� cz��� byłego województwa koszali�skiego. 
Tylko przyklasn�� temu projektowi. 
 
Wiesław Suchowiejko – dla �rodowiska PO, które dzisiaj reprezentuj�, ten projekt o którym dzisiaj mówimy, jest 
projektem na który czekali�my. To jest to, co dobrego miało nas spotka� po wej�ciu do Unii Europejskiej, bo mieli�my 
korzysta� szeroko z funduszy strukturalnych i teraz ma si� to uciele�ni�. Wi�c wyra�am wielk� rado��, �e takie pieni�dze 
maj� zasili� nasz region i nie tylko nasz. To pi�knie, to dobrze, na to czekali�my. 
 Przypomina mi to jednak troszeczk� „skok na gł�bok� wod�”, ale nie do ko�ca wiemy czy tam jest woda i czy my 
umiemy pływa�. Konkretnie, o co mi chodzi? Jakie s� gwarancje, �e te �rodki b�d�? Rozumiem, �e musimy zrobi� to 
wszystko, o czym mówił p. Prezes, ale jaka jest gwarancja otrzymania �rodków i co, jak tych �rodków nie otrzymamy? 
Jakie b�d� losy tej Spółki i czy nie b�dzie trzeba odpowiada� za konieczne, niezb�dne remonty, które mog� si� 
wydarzy� w gminach, których maj�tek przejmujemy? Gwarancje co do �rodków, czy takie o jakie wnioskujemy czy mog� 
by� mniejsze i co wtedy? Jak sobie poradzimy, jak „tej wody” tam nie b�dzie. Jakie proporcje byłyby tych udziałów, które 
otrzymaj� gminy, które b�d� w tej Spółce? 
Chc� odnie�� si� do polemiki o ewentualn� manipulacj� czy te� jej brak. Te� nie s�dz�, �eby miała tu miejsce 
jakakolwiek manipulacja. Prezes wyra�nie mówił o tym, �e w 2010 roku ceny wzrosn� ponad 4% dochodu rodziny i to 
b�dzie ewentualny koszt gminy. To wyra�nie usłyszeli�my, cho� nie jest to zach�ceniem do tego projektu ale inne 
korzy�ci przekonuj� nas wyra�nie, �e trzeba to zrobi�. 
Ostatnia rzecz, ta uchwała poł�czenia PWiK z ZWiK w Barwicach powinna ju� zawiera� podział udziałów. Czy od strony 
formalnej jest ona wła�ciwa? 
 
Marian Goli�ski – Panie Przewodnicz�cy, Szanowni Radni; my�l� tak, �e jest to jedna z najwa�niejszych 
i najtrudniejszych decyzji, któr� przychodzi nam podj��. Nie zdziwiłby mnie ton obaw czy przestrachu, dlatego, �e jest to 
nam nieznane i sposób funkcjonowania tego b�dzie zale�ał od wielu czynników, nie tylko od nas.  
Natomiast nie rozumiem takiego pytania „Kto b�dzie płacił jak powstanie nowa inwestycja?” Kto płacił dotychczas za 
inwestycje, które powstawały w jakiejkolwiek spółce komunalnej, równie� w PWiK i kto płacił za inwestycje wodno-
�ciekowe, które wykonywało miasto? Inwestycje wykonywała Spółka i spłacała kredyty. Ró�nica pomi�dzy tym co dzisiaj 
proponujemy i to co proponuje tych 22 gmin Zwi�zku Dorzecza Pars�ty, a to i tak musimy sami wykona�. Ka�dy zdaje 
sobie spraw�, �e modernizacj� oczyszczalni musimy zrobi�. Koszt tego jest na nasze warunki szalony. Moja obawa jest 
taka; jak b�dziemy mogli rozstrzyga� to, w sytuacji takiej gdyby ten projekt 22 gmin nie powiódł si�? To jest dla nas 
strach i tragedia, bo inwestycja wielko�ci naszego bud�etu, to jest kwota pora�aj�ca. Mamy do wyboru, albo płaci� kary 
albo zrobi� to co do nas nale�y, a wi�c dostarczenie wody mieszka�com na dobrym poziomie i spełni� wszystkie warunki 
ochrony �rodowiska. Tutaj nie ma dylematu kto za to zapłaci. Zawsze zapłaci odbiorca. 
Jaka jest szansa dla nas i dla tych 22 gmin z tego przyst�pienia do Zwi�zku? Taka, �e 85% dofinansowania, ale czy 
b�dzie to 85%? Nie wiem. Do 85% mo�na uzyska� �rodków z tego Funduszu. W skali kraju ten projekt jest najwi�kszym 
w Polsce. Nie ma drugiego takiego projektu 22 gmin, który w cało�ci rozstrzygałby sprawy jednej rzeki od �ródła do 
uj�cia. Je�eli s�, to obejmuj� znacznie mniejsze powierzchnie. Je�eli mieliby�my wyda� z bud�etu miasta 50 mln zł na 
nasze inwestycje, to ka�de dofinansowanie b�dzie przyj�te. Akurat ten fundusz daje nam szans�, �e mo�e to by� 85%, 
z uwagi na to, �e zaanga�owane s� w to NFO� czyli strona rz�dowa, jak i WFO�. 
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Czy s� zagro�enia? Oczywi�cie, �e s�. Po pierwsze, �e s� to 22 gminy i w ka�dej mo�e co� si� zdarzy�. Patrz�c na 
ró�ne dyskusje na naradach w ró�nych gminach, takie niebezpiecze�stwo istnieje. Po drugie; widzieli�my jak du�e 
i skomplikowane s� inwestycje i niespodzianki mog� by� ró�ne. Na razie sieci te mamy na papierze. Sprawy formalno-
organizacyjne; je�eli my zastanawiamy si� czy sobie poradzimy, to co maj� powiedzie� nasi s�siedzi? U nich dopiero 
mo�e by� strach. U nas siła miasta i PWiK znacznie wi�ksza.  
Pan Radny pytał o proporcj� udziałów. Udziały - z tego co my mamy i z tego co my wniesiemy po wykonaniu inwestycji 
na „Raciborkach”, „Polnej”, Zachód” i plus nowe inwestycje w stosunku do aportu jakie wnios� poszczególne gminy. 
Jedno mo�na zało�y�, �e maj�tek i ilo�� udziałów gminy miejskiej Szczecinek nie powinien by� mniejszy ni� 50%. 
Z naszego punktu widzenia jest to bezpieczne. Maj�c 50 % udziału ma si� zdecydowany wpływ. 
Jeszcze jedna trudno��, du�a trudno�� to mentalno�ciowe przyzwyczajenie si� do jednej rzeczy. My najcz��ciej 
patrzymy przez pryzmat jednej gminy, oczywi�cie swojej, a ten projekt zakłada patrzenie przez pryzmat kilku gmin. Nie 
twierdz�, �e to jest proste patrzenie, bo trzeba przeorientowa� cał� swoj� filozofi�, gdzie gminy były nakierowane na 
rozstrzyganie swoich problemów, nie zauwa�aj�c, �e i rozwój gospodarczy, ochrona �rodowiska, turystyka łamie tak 
naprawd� granice administracyjne. 	eby�my byli nie wiem jak cudownym miastem, je�eli chodzi o ochron� �rodowiska, 
to otoczenie jak b�dzie pod tym wzgl�dem słabe, to nic nam to nie da. Dzisiaj to przyst�pienie i zrealizowanie, 
a jeste�my dopiero na pocz�tku drogi zrealizowania tego projektu, to du�e szanse dla tych 22 gmin, dla miasta 
Szczecinka. Politycznie równie�, bo łatwo sobie wyobrazi� co si� b�dzie działo, je�eli my wejdziemy z tymi ró�nymi 
sprawami formalno-prawnymi, finansowymi w okresie wyborczym. Wiecie, �e wtedy ró�ne szale�stwa odbywaj� si�. 
Wszyscy uzdrawiaj� i nie bior� odpowiedzialno�ci za to co mówi�. Tych trudno�ci jest troch� i o nich trzeba mówi� 
i o nich trzeba wiedzie�. 
 Nieszcz��ciem byłoby to, gdyby okazało si�, �e ten projekt ze swoimi zało�eniami nie był realizowany. Mamy 
obawy, bo wchodzimy w co� co wykracza poza nasze granice administracyjne. 
 Natomiast co uspakaja? To system prawny, który funkcjonuje. On wyra�nie pokazuje, �e cała ta koncepcja, która 
jest budowana przy tym systemie prawnym, który funkcjonuje w Polsce, �e wszelkie taryfy b�d� budowane w oparciu 
o koszty tam gdzie one powstaj�. Jak powstan� na terenie gminy miejskiej Szczecinek, to b�d� wliczone do kosztów tej 
gminy i wbudowane w taryfy. Oczywi�cie trudno�ci w jakiej� gminie mog� si� przeło�y� na trudno�ci w PWiK, to tak 
samo jak trudno�ci naszego miasta b�d� odbijały si� na funkcjonowaniu jednostek miejskich. Oczywi�cie jest sprz��enie 
zwrotne. 
 Nie zakładam tego, �e jakiej� gminie nie b�dzie zale�ało na najlepszym funkcjonowaniu, na gospodarce wodno-
�ciekowej na swoim terenie, a tak naprawd� na obszarze naszego powiatu. Te wspólne programy, bo namawiali�my 
naszych s�siadów np. Borne Sulinowo, cho�by w takim zakresie, aby odci��y� nasze jezioro od zanieczyszcze� i to ma 
przeło�enie na rozwój gospodarczy. Ta infrastruktura na Pars�cku, na Raciborkach, Pilskiej, Wary�skiego jest tego 
samego typu. Tam du�a cz��� inwestycji wodno-�ciekowych, czy na Marcelinie II, na Zachodzie III czy na terenach 
powojskowych, to wszystko zwi�zane jest z tym. Je�eli b�dziemy zdawali spraw� z trudno�ci, je�eli b�dziemy „chuchali” 
na to co ma powsta�, to b�dziemy pilnowali równie� interesu miasta. Nie mo�e by� na zasadzie takiej, �e niech zawali 
si� wszystko, aby nasze  było na górze. Wtedy oka�e si� bardzo szybko, �e to na górze jest czym�, z czym nie 
b�dziemy mogli sobie poradzi�. Z jednej strony jest to program, który jest szans� dla wszystkich, ale te� przyznaj�, �e 
pewne obawy s�, cho�by z tych powodów o których mówiłem. 
Ka�da gmina to odr�bny podmiot i wpasowanie si� pod wzgl�dem organizacyjnym i formalno-prawnym wcale nie b�dzie 
łatwe. 
 Monta� finansowy; on jest tak pomy�lany, �e nie si�ga bezpo�rednio do bud�etu miasta to fakt, natomiast my 
gwarantujemy ten kredyt. Kiedy mo�emy by� zagro�eni jako bud�et miasta? Wtedy, gdyby PWiK nagle z jaki� powodów 
nie spłacałoby tego kredytu, wtedy po�yczkodawca zwróci si� do miasta. Nie zakładamy, �e nasze przedsi�biorstwo po 
wł�czeniu innych struktur b�dzie nagle złe. 
 Mówiłem jeszcze o mentalno�ci. To bardzo wa�ny czynnik. My na terenie miasta Szczecinka do�wiadczamy 
pewnych trudno�ci w wykonaniu infrastruktury technicznej.  
Z wodoci�gami jest łatwiej, bo wod� trzeba pobra�, ze �ciekami trudniej i nawet po wykonaniu tych inwestycji  proces 
wł�czania si� odbiorców wcale nie jest prosty. Trzeba b�dzie zrobi� wszystko po wykonaniu tych inwestycji, �eby ta ilo�� 
wł�czonych odbiorców była zbli�ona do ilo�ci mieszka�ców., wtedy wpływy do Spółki b�d� pracowały na Spółk� i b�dzie 
na spłat� kredytu. 
 Trudna decyzja, pewne obawy mog� by�, ale przecie� nie funkcjonujemy przez pi�� minut w tym mie�cie. 
Do�wiadczenia samorz�du pokazuj�, �e nie ponie�li�my jakiej� spektakularnej pora�ki, wi�c i z tym poradzimy. 
Dla wielu, rozpatrywanie tego projektu z rokiem 2030 jest niezrozumiałe. To nauczka dla nas, �e pewne rzeczy 
podejmowane dzisiaj maj� przeło�enie na nast�pne lata, na nast�pne pokolenia. By� dobrym samorz�dowcem, dobrym 
radnym, to nie tylko patrze� co b�dzie za 5,10 lat. M�� stanu liczy si�, je�eli widzi rozwój w kategoriach 100 lat, polityk 
je�li liczy w kategoriach 20 – 30 lat, a polityk lokalny je�li chce by� dobrym musi liczy� w kategoriach 15 lat co najmniej. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM - wydaje mi si�, �e mo�na to podsumowa� nast�puj�co: obawy obawami, ale alternatywy dla 
tego przedsi�wzi�cia nie ma. 
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Tadeusz Bobryk – nasuwa si� jeszcze jedno pytanie. Pozwolenie wodno-prawne wa�ne do ko�ca 2005 roku, a wiemy, 
�e inwestycja ma zako�czy� si� w 2010r. Wiemy te� jakie kary gro�� jak nie b�dziemy mieli tego pozwolenia. Co b�dzie 
w roku 2006, 2007 i dalej, czy dostaniemy jakie� warunkowe pozwolenie do chwili zako�czenia inwestycji, czy nie? 
 
Romuald Michel – je�li tylko przyst�pimy do inwestycji, to jest zgodne z przepisami, mamy warunkowe pozwolenie 
wodno-prawne i b�dzie obowi�zywało na okre�lone prace technologiczne gdzie b�d� przekroczenia tych wska�ników. 
Jest to pewne zabezpieczenie naszych interesów i w tym czasie nie s� naliczane �adne kary. 
 
Teresa Machnik – chciałabym zapyta� si�, bo mamy w naszych materiałach podane, �e b�dzie zwi�kszona ilo�� 
odpadów �ciekowych, w jaki sposób Spółka przewiduje zagospodarowanie ich? 
 
Romuald Michel – na dzie� dzisiejszy Spółka zagospodarowuje odpady przez kompostowanie, a potem do 
wykorzystania rolniczego. Jest pewna propozycja ujednolicenia tej sprawy w 22 gminach, ale my na dzie� dzisiejszy i to 
przewiduje projekt budowlany, b�dziemy osad higienizowa� i b�dzie on przeznaczony do wykorzystania rolniczego. 
 
Teresa Machnik – o ile procent  wzro�nie w stosunku do tego co dzisiaj przerabiamy? 
 
Romuald Michel – trudno to powiedzie�, bo oczyszczalnia w Turowie, Wierzchowie nie b�dzie podł�czona. B�d� 
podł�czone �wi�tki, Raciborki. My�l�, �e w granicach około 20%, to niedu�a ilo��, jedno gospodarstwo 300 ha 
zabezpiecza t� ilo��. 
 
Roman Toboła – chc� podzi�kowa� p. Burmistrzowi Miasta, bo wpasował si� w moje obawy. Mo�e zbyt ostrymi 
słowami to wyraziłem, bo po hura wyst�pieniu p. Prezesa p. Burmistrz Miasta przedstawił zagro�enia, które wynikaj� 
z tego projektu. Jak to wygl�da w innych gminach, bo to sporo gmin. Czy umieszczenie ich na li�cie oznacza, �e wyraziły 
one swoj� wol�? Czy były rozmowy? Czy niektóre z nich s� na li�cie pomimo, �e nie zgłosiły zainteresowania i dopiero 
teraz b�d� ugniatane, �e tak powiem? 
 
Marian Goli�ski – mówiłem o sprawach formalno-prawnych, politycznych i mentalno�ci i jak mówiłem o tej ilo�ci – 22 
gmin – to pokazywałem, �e s� pewne trudno�ci. Gminy te s� na tym etapie co my dzisiaj robimy, tj. podejmuj� uchwały 
w swoich radach. Nie jestem w stanie przewidzie� co zrobi 21 radnych w Białogardzie czy w Kołobrzegu. Je�li b�d� 
my�leli kategoriami takimi jak my, a wi�c podejmowali uchwały, to jestem spokojny. To jest niebezpiecze�stwo, bo je�eli 
która� gmina wycofałaby si�, to cał� „zabaw�” trzeba zacz�� od nowa, bo Studium Wykonalno�ci jest na 22 gminy. Na 
�adnym etapie nikt z tych 22 gmin nie powiedział, �e go to nie interesuje. Natomiast dzisiaj trzeba przebrn�� przez te 
formalno-prawne rzeczy, przez podj�cie uchwał oficjalnych, �e dana gmina, miasto przyst�puje i przedsi�biorstwo 
w Szczecinku, Białogardzie, Kołobrzegu s� obszarami wyznaczonymi w ramach tego projektu. Z niecierpliwo�ci� 
czekamy, te sygnały, które do nas docieraj� z tych gmin s� pozytywne. Te rzeczy powinny by� zrobione w lutym, nasz 
powiat to zrobił. Czekamy na sygnały z innych miast i gmin. Nie ukrywamy, �e s� kłopoty natury udowodnienia 
ambicjonalnego kto w tym układzie wa�niejszy, komu si� wi�cej nale�y a komu mniej. Dzisiaj niebezpiecze�stwo dla 
tego projektu takie, gdyby pój�� w kierunku takim – a powiedzcie nam w jakim procencie poszczególne gminy otrzymaj� 
udziały – to le�y ka�dy projekt. Dzisiaj nie jeste�my w stanie powiedzie� jak b�dzie wygl�dał podział udziałów i rozdział 
głosów w Spółce. To główne niebezpiecze�stwo przy podejmowaniu uchwał w tych 22 gminach. 
 
Janusz Rautszko - Komisja Rozwoju Gospodarczego i Samorz�dno�ci na swoim posiedzeniu w dniu 23.02. br. po 
zapoznaniu si� z projektami obu uchwał, po rozwa�eniu wszelkich argumentów „za i „przeciw”, �wiadoma konieczno�ci 
podj�cia tych uchwał i obaw z tym zwi�zanych, obie uchwały dot. gospodarki wodno-�ciekowej Dorzecza Pars�ty oraz 
poł�czenia PWiK Szczecinek z ZWiK w Barwicach, jednogło�nie opiniuje pozytywnie. 
 
Bogdan Bereszy�ski – oczywi�cie projekt ambitny, kosztowny i osobi�cie pod tym projektem podpisuj� si�. Chc� 
podzieli� si� tak� refleksj�, bo brałem udział w spływie kajakowym w Resku i płyn�li�my rzek� z Łobza do Płot. Tam 
został zrealizowany taki projekt. T� rzek� uzdrowiono, oczyszczono buduj�c we wszystkich miastach oczyszczalnie 
�cieków i t� rzek� chce si� pływa�, w przeciwie�stwie do Pars�ty. Ju� dwa lata temu Prezes Stowarzyszenia Gmin 
Dorzecza Pars�ty był zainteresowany jak Szczecinek, powiat i gmina Szczecinek ustosunkowuj� si� do rodz�cego si� 
projektu. Dzisiaj wiemy, �e cały nasz powiat jest tym zainteresowany. Trzeba bra� pod uwag� równie� warto�ci 
turystyczne i rekreacyjne. W CIT s� dwa ciekawe przewodniki turystyczne nt. Dorzecza Pars�ty, warto zapozna� si� 
z nimi. Dlatego jestem za tym projektem, bo wiem, �e i turystycznie ta rzeka zyska. 
 
Wiesław Suchowiejko – uchwała o poł�czeniu PWiK w Szczecinku i ZWiK w Barwicach czy nie powinna zawiera� ilo�� 
udziałów. Czy pod wzgl�dem formalno-prawnym wła�ciwa? 
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Marian Goli�ski – ta uchwała jest dobra, bo istnieje plan poł�czenia i projekty dokładne i to co b�dzie zawierała umowa 
Spółki i jakie warto�ci s� w poszczególnych spółkach b�d�. S� one opracowywane. Barwice, poniewa� s� wchłaniane 
przez PWiK, to warto�� ich udziałów w przybli�eniu 140.000 zł, nie licz�c mienia, które b�dzie wykonane. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – dyskusja dobiegła ko�ca. Przyst�pujemy do głosowania. Kto jest za podj�ciem uchwały 
w sprawie zatwierdzenia zakresu rzeczowego i �ródeł finansowania przedsi�wzi�cia „Zintegrowany System Zarz�dzania 
Gospodark� Wodno-�ciekow� Dorzecza Pars�ty” finansowanego z Funduszu Spójno�ci? 
 
W głosowaniu jawnym jednogło�nie – Rada podj�ła uchwał� w sprawie zatwierdzenia zakresu rzeczowego i �ródeł 
finansowania przedsi�wzi�cia „Zintegrowany System Zarz�dzania Gospodark� Wodno-�ciekow� Dorzecza Pars�ty. 
 
   /uchwała Nr XXIV/248/05 – w zał�czeniu/ 
 
 
ad. pkt. 6 – Uchwała w sprawie poł�czenia Przedsi�biorstwa Wodoci�gów i Kanalizacji Spółki z o.o w Szczecinku 
z Zakładem Wodoci�gów i Kanalizacji Spółk� z o.o w Barwicach. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – dyskusja przebiegała nad obu uchwałami, poddaj� pod głosowanie uchwał� w sprawie 
poł�czenia Przedsi�biorstwa Wodoci�gów i Kanalizacji Spółki z o.o w Szczecinku z Zakładem Wodoci�gów i Kanalizacji 
Spółk� z o.o w Barwicach. 
 
W głosowaniu jawnym jednogło�nie – Rada podj�ła uchwał� w sprawie poł�czenia Przedsi�biorstwa Wodoci�gów 
i Kanalizacji Spółki z o.o w Szczecinku z Zakładem Wodoci�gów i Kanalizacji Spółk� z o.o w Barwicach. 
 
   /uchwała Nr XXIV/249/05 – w zał�czeniu/ 
 
 
ad. pkt. 7 – Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XX/205/04 Rady Miasta Szczecinek z dnia 29.10.2004r. w sprawie 
wniesienia do PWiK Sp. z o.o w Szczecinku wkładu rzeczowego /aportu/ w formie nieruchomo�ci stanowi�cych własno�� 
Gminy Miejskiej Szczecinek. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – jest korekta drobnych bł�dów jakie pojawiły si� w poprzedniej uchwale, np. zamiast działki 
114/2 wpisano działk� 14/2, zamiast działka o pow. 0,0631 ha wpisano 0,0670 ha. 
 
Sylwester Grzywacz – Komisja Bud�etowo-Ekonomiczna zaopiniowała pozytywnie projekt tej uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym jednogło�nie – Rada podj�ła uchwał� w sprawie zmiany uchwały Nr XX/205/04 Rady Miasta 
Szczecinek z dnia 29.10.2004r. w sprawie wniesienia do PWiK Sp. z o.o w Szczecinku wkładu rzeczowego /aportu/ 
w formie nieruchomo�ci stanowi�cych własno�� Gminy Miejskiej Szczecinek. 
 
   /uchwała Nr XXIV/250/05 – w zał�czeniu/ 
 
 
ad. pkt. 8 – Uchwała w sprawie wyra�enia opinii o uznaniu lasów jako ochronnych. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM - lasy przewidziane we wniosku Nadle�nictwa Czarnobór poło�one s� w granicach 
administracyjnych miasta Szczecinka. Wyst�puj� tu trzy kategorie ochronno�ci: lasy wodochronne, lasy stanowi�ce 
ostoje zwierz�t podlegaj�cych ochronie gatunkowej, w trzeciej kategorii, zgodnie z zaleceniami „Waloryzacji 
Przyrodniczej Miasta Szczecinka” planuje si� utworzenie dwóch u�ytków ekologicznych - torfowiska. 
Rada powinna wyrazi� opini� o uznaniu lasów wskazanych we wniosku, jest to 610 ha, za ochronne. 
 
W głosowaniu jawnym jednogło�nie – Rada podj�ła uchwał� w sprawie wyra�enia opinii o uznaniu lasów jako 
ochronnych. 
 
   /uchwała Nr XXIV/251/05 – w zał�czeniu/ 
 
 
ad. pkt. 9 – Uchwała zmieniaj�ca uchwał� o powołaniu Komisji Dyscyplinarnych I i II instancji do orzekania w sprawach 
dyscyplinarnych pracowników samorz�dowych mianowanych. 
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Jerzy Musiał – Przew. RM – projekt podyktowany tym, �e wygasł mandat Radnego Witolda Rosiaka. Jest propozycja, 
aby w to miejsce powoła� p. Radn� Krystyn� Rzepkowsk�. Rozmawiałem z Pani� Radn�, wyraziła zgod�. 
 
Andrzej Bratkowski – Komisja Prawa rekomenduje wpisanie na list� Komisji Dyscyplinarnej Radn� Krystyn� 
Rzepkowsk� i proponuje, aby t� zmian� Rada przyj�ła. 
 
W głosowaniu jawnym jednogło�nie – Rada podj�ła uchwał� zmieniaj�c� uchwał� o powołaniu Komisji Dyscyplinarnych 
I i II instancji do orzekania w sprawach dyscyplinarnych pracowników samorz�dowych mianowanych. 
 
   /uchwała Nr XXIV/252/05 – w zał�czeniu/ 
 
 
ad. pkt. 10 - Sprawozdanie Burmistrza Miasta Szczecinek. 
 
Wiesław Suchowiejko – w pkt. 3 informacja taka, �e dla dzier�awców kiosków i pawilonów przy ul. Koszali�skiej, Polnej 
z dniem 31.12.05 r. ko�cz� si� ich umowy dzier�awy i nie b�d� one przedłu�ane. Tam znajduje si� te� stacja benzynowa 
i przez długi czas tam b�dzie. Czy oprócz procedury zbywania tych gruntów rozpocznie si� tam cokolwiek? Czy nie 
przedwcze�nie wypowiadamy umowy tym co prowadz� działalno�� gospodarcz�, bo zdarzało si� w naszym mie�cie, �e 
wypowiedzieli�my, a potem nic si� nie działo. Tak było w rejonie SP-4. Czy tym osobom wskazuje si� jakie� 
alternatywne miejsce prowadzenia działalno�ci gospodarczej? 
 
Marian Goli�ski – ta stacja benzynowa została na tym terenie dopuszczona, natomiast obok jest teren usługowo-
mieszkalny. Wszyscy dzier�awcy zdaj� sobie spraw�, �e jest to tylko czasowe i umowa przedłu�ana jest o okres kiedy 
nie przyst�pujemy do procedury, a�eby procedur� uruchomi� teren musi by� oczyszczony. St�d moje uprzedzenie, �eby 
nie było tego, �e kto� nie był doinformowany. Wszyscy wiedz� z jakim dniem te dzier�awy wygasaj�. 
 
Wiesław Suchowiejko – czy to oznacza, �e oni maj� zaprzesta� działalno�ci i opu�ci� ten lokal? 
 
Marian Goli�ski – to oznacza tyle ile zawarte w umowie. Dobrze, �e to pytanie padło, bo potem niektórzy budz� si� 
i mówi�, �e oni nie wiedzieli. Rok czasu wcze�niej poinformowałem, �e nie b�dzie przedłu�ania umów dzier�awy, bo 
przyst�pujemy do procedury sprzeda�y tych nieruchomo�ci. Po to rok czasu, aby ka�dy mógł znale�� sobie nowe 
miejsce, równie� je�eli b�d� takie miejsca wskazane na gruntach komunalnych, mo�na tak� informacj� uzyska� 
w Referacie PPUA i GN. 
 
 
ad. pkt. 11 – Informacja Przewodnicz�cego Rady Miasta. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM-  pierwsza sprawa o której cz�sto si� mówi si� i moda taka jest, to głosowanie imienne. Nie 
jest ono zapisane w naszym Statucie, ani w regulaminie sesji RM. S� jednak głosy, �e takie głosowanie jest potrzebne, 
by ka�dy mógł si� dowiedzie� jak w danych sprawach głosował Radny, którego wyborca obdarzył w czasie wyborów 
zaufaniem. Sprawa prosta i niepotrzebne s� �adne aparatury do liczenia i zapisywania głosów. Nasz regulamin mówi, �e 
protokół z sesji powinien odzwierciedla� rzeczywisty przebieg sesji, w tym przebieg głosowania z wyszczególnieniem 
głosów „za”, „przeciw” i „wstrzymuj�cych si�”. Wystarczyłoby chwil� dłu�ej przytrzyma� r�k�, aby ten który liczy głosy 
mógł do protokołu poda� nazwiska tych co „przeciw”, „wstrzymuj�cych si�” czy „za”. Wiele głosowa� odbywa si� 
jednogło�nie. Mam propozycj�, aby Komisja Prawa, Legislacji i Porz�dku Publicznego RM zaj�ła si� spraw� czy 
potrzebna jest zmiana Statutu czy nie, �eby na nast�pnej sesji stanowisko przedstawi�. 
 Druga sprawa, która powoduje napływ pism, to sprawa godzin otwarcia sklepów. Stale ponawiane s� próby do 
ustalenia ró�nych godzin otwierania i zamykania placówek handlowych ze wzgl�du na kryterium powierzchni. Mieli�my 
w tej sprawie rozstrzygni�cie nadzorcze Wojewody. Wszystkie znane mi sytuacje ograniczaj�ce, nie ustanowione 
w ustawach s� sprzeczne z zasad� konstytucyjn� i Rada nie mo�e podejmowa� uchwał, prowadz�cych do nie 
uprawnionego ró�nicowania przedsi�biorców, prowadz�cych działalno�� gospodarcz� ze wzgl�du na kryterium 
powierzchni placówki handlowej. Takich uchwał nie mo�emy podejmowa�. Jest jednoznaczne orzeczenie nie zale�y to 
od dobrej lub złej woli Rady. 
 Chc� poda� do wiadomo�ci Radnym informacj�, �e Ministerstwo Edukacji Narodowej i Sportu wydało prac� 
po�wi�con� systemowi sportu młodzie�owego w 2004r. 
Rok 2004 był rokiem nie tylko olimpijskim ale i ogłoszony przez Komisj� Europejsk� jako „Europejski Rok Edukacji 
poprzez Sport”. Do współzawodnictwa dzieci i młodzie�y przyst�piło 795 gmin, 2704 kluby. Praca o której mówi� to 
tabele i zestawienia wyników w 45 dyscyplinach indywidualnych i 16 grach zespołowych. 
Nas ciekawi jak wypadł na tym tle Szczecinek. W ł�cznej punktacji gmin zaj�li�my 57 miejsce na 795 gmin, po takich 
gminach jak Warszawa, Pozna�, Wrocław. Z województwa zachodniopomorskiego wyprzedził nas tylko Szczecin 
i Koszalin. Bior�c pod uwag� liczb� ludno�ci w�ród podobnych miejscowo�ci jeste�my na 6 miejscu. Co nam przyniosło 
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te punkty? Akrobatyka sportowa – Klub Darzbór, biegi przełajowe, UKS-1 – 78 miejsce i Pomerania 198 miejsce na 247 
zespołów klasyfikowanych, kajakarstwo – Klub Darzbór, lekkoatletyka – Pomerania 155 miejsce i UKS-1 –189 miejsce 
na 304, Taekwondo 1 miejsce. Prac� przekazałem p. W. Suchowiejko, �eby na posiedzeniu Komisji mógł szczegółowo 
przeanalizowa�. To wysokie miejsce Szczecinka o czym� �wiadczy. 
 
Brałem udział: 
- 18.02. br – w wieczorze autorskim Radnego Janusza Rautszko, zwi�zanym z wydaniem ksi��ki „Wpisani w Ciebie 

nadziej�”. Jest to trzeci tom sagi, przedstawiaj�cej wojenne i powojenne dzieje p. Janusza a �ci�le dzieje jego 
rodziny i rodziny jego mał�onki. To nie tylko epika, to równie� obiektywne przedstawienie historii. Czytaj�c mo�na 
podziwia� zarówno talent narracyjny p. Janusza jak i ogrom pracy wło�ony w udokumentowanie faktów i dbało�ci 
o szczegóły. Jest tam równie� o Szczecinku, jak zauroczył ojca p. Janusza i jakie były tego dalsze konsekwencje. 
Wydaje mi si�, �e nie przekrocz� swoich uprawnie� jak w imieniu Radnych serdecznie pogratuluj� naszemu 
koledze, Radnemu Januszowi Rautszko. 

- 21.02.br. – posiedzenie Komitetu Honorowego w Starostwie uroczysto�ci 60-lecia walk o przełamanie Wału 
Pomorskiego, 

- 22.02.br. Rada Przyjaciół Harcerstwa Polskiego. Powtórz� apel, aby�cie rozliczaj�c dochody PIT-em przekazali 1% 
na konto Hufca ZHP. 

Pisma, które wpłyn�ły do Rady: 
- zwi�zki zawodowe nauczycieli – NSZZ Solidarno�� i ZNP, zwróciły si� do mnie o interwencj� w sprawie odmowy 

Burmistrza Miasta Szczecinka podj�cia negocjacji regulaminu wynagradzania i przyznawania dodatków. Pomijaj�c 
ju� to, �e pismo skierowane zostało niewła�ciwie, bo zadaniem Przewodnicz�cego Rady jest wył�cznie 
organizowanie pracy rady oraz prowadzenie obrad i nie mam jakichkolwiek uprawnie� do podejmowania interwencji 
w podnoszonej sprawie, podzielam stanowisko Burmistrza Miasta co do terminu przyst�pienia do uzgadniania 
regulaminu. Nie ma podstaw do obaw, �e nauczyciele zostan� pozbawieni przysługuj�cych im dodatków. 
Odpowied� zostanie udzielona. 

- Elda-Eltra Elektrotechnika S.A. zwróciła si� do Burmistrza Miasta, a za jego po�rednictwem do Rady Miasta 
z wnioskiem o obni�enie w 2005r. obliczonego w deklaracji podatku od nieruchomo�ci o 50%, dotycz�cego terenu B 
tj. nieruchomo�ci przy ul. Wiatracznej. Do wiadomo�ci Rady p. Burmistrz Miasta przesłał postanowienie 
w powy�szej sprawie, uzasadniaj�c odmow� wszcz�cia post�powania w sprawie obni�enia wysoko�ci podatku od 
nieruchomo�ci na 2005r. 

- Stowarzyszenia - „Aktywno�� i Rozwój Gospodarczy” oraz „W Jedno�ci Siła”- zwróciły si� do Rady z wnioskiem 
o formalne przygotowanie i podj�cie przez Rad� uchwały o zmianie Statutu Miasta Szczecinek w cz��ci dotycz�cej 
inicjatyw uchwałodawczych, 

- Liga Polskich Rodzin przesłała pismo, nawet z projektem uchwały. Jest tu szereg zwrotów i rozwi�za�, które 
ignoruj� istniej�ce przepisy. Stanowisko p. Burmistrza takie, �e projekty uchwał w sprawie zasad sprzeda�y prawa 
własno�ci zabudowanych nieruchomo�ci gruntowych pozostaj�cych w u�ytkowaniu wieczystym i wykorzystywanych 
na cele mieszkaniowe oraz udzielenia bonifikaty od ceny sprzeda�y oraz w sprawie bonifikaty przy zbywaniu 
nieruchomo�ci gruntowych na rzecz wspólnot mieszkaniowych przy realizacji roszcze� o których mowa w art. 209a 
ustawy o gospodarce nieruchomo�ciami, b�d� przedło�one na kolejnej sesji Rady Miasta, 

- Regionalna Izba Obrachunkowa w Szczecinie podj�ła uchwał� w sprawie wydania opinii o prawidłowo�ci zał�czonej 
do bud�etu miasta Szczecinek na 2005r. prognozy długu publicznego – opinia pozytywna. Poniewa� stanowi ona 
akt prawa miejscowego p. Burmistrz Miasta przesłał j� do publikacji w Dzienniku Urz�dowym Województwa 
Zachodniopomorskiego, 

- Rada Miasta Płocka wyst�piła z apelem o jednorazowe opodatkowanie si� na pomoc ofiarom tragedii w Azji. Apel 
nast�puj�cej tre�ci – odczytał. 

 
 
ad. pkt. 12 – Wnioski i zapytania Radnych. 
 
Bogdan Breszy�ski – potwierdzam to, co zostało powiedziane w temacie zabezpieczenia budynków powojskowych. 
Jednak, je�eli stan ten b�dzie trwał jeszcze dwa lata, to b�d� one tylko do rozbiórki. W bloku koszarowym nie ma ani 
grama metalu, drewna. S� zakusy zdemontowania komina, bo tam jeszcze jest metal. Odgromnik ju� dawno �ci�gni�ty. 
Nie b�d� zaskoczony jak znajd� si� spece, potn� go i wywioz� na złom. 
 Min� wkrótce dwa miesi�ce jak zapytałem o los budyneczku na ul. Boh. Warszawy, po b. PTTK. Od roku nic tam 
nie ma, budynek uległ dalszej dewastacji. Za dwa miesi�ce rozpocznie si� sezon turystyczny, wi�c pytam, czy w centrum 
miasta to widmo b�dzie dalej stało? Rozmawiałem z p. Prezes, która powiedziała, �e dalej prowadzone s� rozmowy 
z Konserwatorem Zabytków. 
 Nast�pne pytanie; co b�dzie z b. Jubilatk�. To drugie widmo z powybijanymi oknami, które stoi kilka lat puste. 
Mo�e trzeba podj�� zdecydowane kroki i co� z tym zrobi�? 
 Jeszcze jedna sprawa, prozaiczna. Go�ciłem nie tak dawno rodzin� ze �l�ska, która stwierdziła z nijak� ironi�, �e 
miasto pi�kne, ale toalety cho� czyste s� obskurne, takie jak w Rosji. Kiedy to usłyszałem poszedłem i sprawdziłem to. 
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Rzeczywi�cie, w toalecie w centrum miasta lamperia, urz�dzenia sanitarne do wymiany. Na dworcu PKP toaleta du�o 
lepsza. Tam przynajmniej s� kafelki, terakota. Toaleta te� powinna by� wizytówk� miasta. 
 
Ryszard Kabat – chc� odpowiedzie� Radnemu Bereszy�skiemu w sprawie obiektu po b. PTTK. Odpowied� p. Radny 
poprzednio otrzymał. Chc� poinformowa�, �e został zło�ony projekt budowlany na remont tego budynku. Z czym wi�zało 
si� opó�nienie? 
Z opracowaniem projektu i uzyskaniem pozwolenia na budow�. Starostwo Powiatowe zobligowało projektanta do 
odprowadzenia wód opadowych z tego małego daszku do kanalizacji wodno-�ciekowej. Od zawsze wody opadowe były 
prowadzone powierzchniowo. W zwi�zku z tym zachodziła konieczno�� opracowania dodatkowej dokumentacji, 
uzgodnienia tego w Starostwie i ponownego uzgodnienia z Konserwatorem Zabytków. My�l�, �e w najbli�szych dniach 
pozwolenie b�dzie i Spółka ZGM przyst�pi do remontu. 
 
Teresa Machnik- chciałabym zapyta� Dyrektora Pawelskiego o nast�puj�ce sprawy. 
- Ilu nauczycieli nab�dzie prawo do odej�cia na emerytur� w 2006r.? Czy w zwi�zku z tym nie staniemy przed faktem, 

�e nie b�dzie komu uczy� dzieci w szkołach? 
- Jak przedstawia si� sprawa ni�u demograficznego w naszych szkołach podstawowych i gimnazjach w odniesieniu 

do wcze�niejszych opracowa� na ten temat? 
- Ile jest realizowanych nadgodzin i zast�pstw w szkołach podstawowych i gimnazjach w stosunku miesi�cznym? 

Prosz� o dane od IX.2004 r. do II. 2005r. 
- Jaka jest kwota oszcz�dno�ci w poszczególnych szkołach w których dokonano modernizacji c.o. i docieple� 

budynku? 
 
Wiesław Suchowiejko- chciałbym zapyta� o powody rozwi�zania jakie przyj�ło miasto w kwestii VAT od u�ytkowania 
wieczystego. Wiem, �e ró�nie to gminy rozwi�zuj�. Po wyja�nieniach jakie znalazłem na stronie internetowej 
Ministerstwa Infrastruktury, doszedłem do przekonania, �e to jednak miasto powinno płaci� ten VAT, a nie mieszka�cy. 
Takie rozwi�zanie zastosowała Grzmi�ca i kilka innych gmin, a my zamierzamy obci��y� tym VAT mieszka�ców. Czy 
nie mo�na byłoby do momentu rozstrzygni�cia w�tpliwo�ci prawnych przej�� ten ci��ar w koszty miasta, a nie 
mieszka�ców, którzy nie tak dawno zostali uszcz��liwieni podwy�k� za u�ytkowanie wieczyste, a ta byłaby nast�pna. 
 
Marian Goli�ski -  sprawa toalet miejskich. Za moment b�d� wyburzone, wi�c czy jest sens w nich robi� cokolwiek, je�li 
co� to nowe. 
Je�li chodzi o VAT, to ja p. Radny nie widz� w bud�ecie kwoty, która mogłaby by� przeznaczona na dofinansowanie tego 
VAT. Po drugie, podmioty gospodarcze maj� mo�liwo�� odliczenia VAT, a dla osób fizycznych kwota raczej 
symboliczna, cho� rozumiem, �e nikt nie lubi płaci� wi�cej. 
Co do tych opłat, to przypominam, �e opłaty za u�ytkowanie wieczyste przez 7 lat nie były waloryzowane, zrobili�my to 
dwa lata temu. To nie jest tak, �e wczoraj zrewaloryzowali�my. 
 
W zwi�zku z wyczerpaniem porz�dku obrad i z uwagi na to, �e nikt wi�cej głosu nie zabierał Przewodnicz�cy Rady 
Miasta p. Jerzy Musiał zako�czył sesj� o godz. 11.15. 
 
 
 
 

Protokołowała            Przewodnicz�cy Rady Miasta 
 

L. Wojtków             mgr in�. Jerzy Musiał 


